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Střední Čechy

Nejčernější scénáře
se nenaplnily. Základ-
ní školy našly při dub-
nových zápisech pro
většinu budoucích prv-
ňákůmísta v lavicích.

STŘEDNÍ ČECHY Ze spádové ob-
lasti přijmeme všechny děti, pro
ostatní už však místa skoro nemá-
me. To jsou první reakce ředitelů
základních škol v kraji po dubno-
vých zápisech.
A třebaže úřední proces zápisů ve

většině měst ještě probíhá, ke kraj-
nímu řešení v podobě losování sáh-
nout šéfové škol až na výjimky ne-
museli. A to ani v sousedství Prahy,
kde mají s kapacitami pro žáky již
několik let velké problémy.
To se týká například Černošic na

Praze-západ a jejich okolí. „Po ně-
kolika letech, kdy naše základní

škola otevírala pět prvních tříd, při-
šlo nyní dětí o něco méně. V září
tak otevřeme čtyři první třídy.
Vzhledem k omezené kapacitě
jsme však mohli přijmout pouze
děti z Černošic a sousedních Vono-
klas, se kterými máme uzavřenou
smlouvu o spádové oblasti. K loso-
vání tudíž určitě přistupovat nebu-
deme,“ řekl MF DNES starosta Čer-
nošic Filip Kořínek (STAN).
Ten na druhou stranu přiznává,

že tamní škola je plná až po stře-
chu. „Silné ročníky dětí totiž poma-
lu přecházejí na druhý stupeň a
méně dětí než v minulosti navíc od-
chází na víceletá gymnázia. Celko-
vě se tedy počet dětí ve škole roz-
hodně nesnížil,“ potvrdil Kořínek.

Stresu se letos vyhnuli
V nedalekém Mníšku pod Brdy při-
šlo v dubnu k zápisu 140 nastávají-
cích prvňáků, tedy přibližně stejně
jako v loňském roce.
„Letos se nám podaří přijmout do

mníšecké základní školy všechny
děti s trvalým pobytem v našem
městě. Spoustu žádostí jsme však
měli i z okolních obcí, které nemají
vlastní školy. Všechny tyto děti se

nám umístit určitě nepodaří. Je to
dlouhodobý problém, který nyní ře-
šíme přípravou svazkové školy pro
čtrnáct obcí z naší části regionu,“
uvedla místostarostka Mníšku pod
Brdy Daniela Páterová (Mníšek –
Město pro rodinu).
Podle ní rozhodovat nepopulár-

ním losem o přijetí dětí nemuseli.
„Letos jsme k tomuto kroku naštěs-

tí nemuseli přistoupit. Je to velmi
nepříjemná situace, ve které jsme
se prozatím ocitli pouze jednou. Ne-
obešlo se to bez negativních reakcí
řady rodičů. Nejen vedení školy,
ale celý pedagogický sbor tehdy
čelil opravdu enormnímu stresu a
zatížení. Nyní jsme proto stanovili
kritéria tak, abychom v případě
zbývajících míst přijali děti z okol-

ních obcí a vyhnuli jsme se tak zápi-
sové turistice,“ vysvětlila místosta-
rostka Páterová

Trvalý pobyt jako podmínka
K zápisům do prvních tříd říčan-
ských škol v přišlo v dubnu
379 dětí. Tento počet se
však bude zřejmě ještě
měnit, protože některé
se dostaví až v náhrad-
ním termínu, dalším pak
rodiče podali přihlášky
na více škol.
„Nicméně už nyní je jas-

né, že zápisy absolvovalo
více budoucích prvňá-
ků, než jaké jsou ka-
pacity všech našich
škol. Je nám líto,
ale děti, které ne-
mají trvalý pobyt v
Říčanech, nebude-
me moci k povinné
školní docházce při-
jmout,“ připustila mís-
tostarostka Říčan Hana Špačková
(Klidné město).
Rodiče budoucích prvňáků pří-

mo z Říčan však mohou být klidní.
„Pro ně místa stoprocentně máme.

Podotýkám však, že trvalý pobyt u
nás musí mít nejméně jeden z rodi-
čů. Toto opatření jsme zavedli, aby-
chom zamezili zápisové turistice,“
řekla Špačková.

Jedním ze měst v regio-
nu, kde přišel k zápi-
sům rekordní po-
čet dětí, je Mladá
Boleslavi. „Cel-
kem jich bylo
719, zatímco loni
jen 559. S vlnou
silných ročníků

jsme ale s předsti-
hem počítali, školy

mají dostatečné kapacity,
a proto přijmou všechny
spádové děti,“ sdělilamla-
doboleslavskámluvčí Šár-
ka Charousková.
Na dvou tamních ško-

lách však nakonec musel
o přijetí rozhodovat los.

„Jde o 9. a 10. základní ško-
lu, kde už není prostor na ote-

vření dalších prvních tříd. Nicméně
všechny děti, které nebyly přijaté
do těchto dvou škol, mohou navště-
vovat nedalekou 8. ZŠ, kde místa
volná jsou,“ dodala Charousková.

INZERCE

Z
atímco dostihová sezona
byla na závodišti ve Vel-
ké Chuchli v Praze 5 od-
startována už před něko-
lika týdny, parkurové zá-

vody to čeká až tento víkend.
Ode dneška do neděle 7. května
se uskuteční první skokové závo-
dy pod názvem Jarní cena Chuch-
le Arény 2023. A zájem je mezi
účastníky opravdu velký, ve čtvr-
tek je v plánu více než 350 star-

tů, v pátek jsou počty podobné.
Zatímco po oba všední dny jsou
na pořadumenší soutěže s výš-
kou překážek od 100 do 125 cen-
timetrů a také soutěže pony pro
děti do 16 let, které jsou záro-
veň kvalifikací Českého poháru
skoky pony 2023, v sobotu a
v neděli se překážky zvýší až na
140, respektive 145 cm. Vyvrcho-
lením bude nedělní odpolední
soutěž Jarní cena Chuchle Aré-

ny 2023 (T*), do které je přihlá-
šeno 18 koní. Program všech
čtyř dnů začíná v 8 hodin ráno a
pokračuje vždy až do odpoled-
ních či podvečerních hodin.
Součástí Jarní ceny bude i do-
provodný program pro děti –
skákací hrad, dětský koutek a
při hezkém počasí i možnost
jízdy na ponících. Vstup je na zá-
vodiště zdarma. (kam)
Foto: TomášHolcbecher

Zkouška zralostiZatímco většina dětí ví hned po zápise, kam v září nastou-
pí, další musejí čekat, na jaké škole zbydemísto. Foto: xxxx xxxx
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dětí přišlo v dubnu
k zápisům v Mladé

Boleslavi.
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